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موضوع مینو خالقی به هیات عالی حل اختلاف قوا ارجاع شده است
در حالی که مینو خالقی امروز به عنوان منتخب مردم در همایش منتخبان ائتلاف امید شــرکت کرده و البته اعتراض 
رســانه های اصولگرا را هم در پی داشته امروز اخبار جدی تری از بررســی پرونده وی مطرح شده است. علی مطهری، 
نماینده مردم تهران که یکی از پیگیری کنندگان ماجرای مینو خالقی اســت امروز از ارجاع پرونده مینو خالقی به هیأت 
عالی حل اختلاف قوا خبر داد. علی مطهری که امروز یکی از شرکت کنندگان ائتلاف امید بود. در پاسخ به این سوال که 
آیا قرار اســت نتیجه این موضوع پیش از افتتاح مجلس دهم اعلام شود گفت: باید ببینیم نتیجه به کجا می رسد، نظر 

هیأت حل اختلاف مشورتی است و حکم قاطع نیست. 
در این زمینه راه استفســار قانون نیز وجود دارد و میتوان هــر دو راه را به طور موازی رفت و حتی امکان طرح استفســاریه در همین مجلس نیز وجود 
گاهی که نخواســت نامش فاش شــود در دبیرخانه هیأت عالی حل اختــلاف و تنظیم روابط قوای  دارد. از ســوی دیگر خبرگزاری ایســنا از قوا منبع آ
ســه گانه در خصوص وضعیت بررسی پرونده نوشــت: موضوع ابطال آراء یکی از داوطلبان انتخابات دوره دهم مجلس شورای اسلامی در اصفهان 
 هفته گذشــته به این هیأت ارجاع شــده اســت که نتایج بررســی ها ان شــاءالله به زودی جهت اســتحضار مقام معظم رهبــری مدظله العالی تقدیم 

خواهد شد. 
دهمین دوره مجلس شــورای اســلامی ار هفتم خردادماه آغاز به کار خواهد کرد و باید دید یکی از بزرگتریــن چالش های حقوقی در یک دهه اخیر در 

جمهوری اسلامی به کجا کشیده خواهد شد و آیا مینو خالقی دویست و نودمین نماینده مجلس دهم خواهد بود یا خیر؟

اصلاح طلبان-پایداری؛ اتحاد ناممکن؟
علی رغم یکی دو خبر عجیب در خصــوص مذاکرات جبهه پایداری با اصلاح طلبان، منتخبــان جبهه پایداری  از زمان 
پایان انتخابات ۷ اسفند تا کنون از کم سروصداترین منتخبان به شمار می روند. آنها تقریبا هیچ اظهارنظری درباره ترکیب 
فراکسیون های پارلمان و تکلیف ریاست مجلس نکرده اند. جالب اینجاست که سابقه این گروه نشان می دهد آنها در رقابت 
میان اصولگرایان مخالف پایداری و اصلاح طلبان، اصلاح طلبان را ترجیح می دهند. مخالفت های علنی آنها با ریاست 
لاریجانی در مجلس نهم و حتی ابهامات موجود در ماجرای انتخاب شهردار تهران در سال ۹۲، گواهی بر این مدعاست. 
اکنون و در فاصله کمتر از ۲۰روز تا آغاز به کار مجلس دهم، اخبار رسیده به صراط حکایت از مذاکره دو عضو شاخص جبهه 

پایداری با یکی از نزدیکان عارف دارد. مســئله که البته امروز از سوی یکی از منتخبان این جبهه در مجلس دهم تکذیب شد. سید امیرحسین قاضی زاده 
هاشمی عضو شورای مرکزی جبهه پایداری و نماینده منتحب مردم مشهد در مجلس دهم، در اطلاعیه ای اعلام کرد:  اینجانب هرگونه دیدار نمأیندگان 
عضو جبهه پایداری با جناب دکتر عارف -ضمن ادای احترام به ایشان- را تکذیب می کنم. قاضی زاده در این اطلاعیه تصریح کرده است: طبیعتاً دوستان 
همفکر با جبهه پایداری در قالب فراکسیون انقلاب اسلامی )اصولگرایان و مستقلین( تصمیم گیری و عمل خواهند کرد. قاضی زاده تاکید کرد: اینگونه 
شــایعات استمرار بد اخلاقی و تخریب ها علیه جبهه پایداری و ایجاد سوء تفاهم در بین نیروهای انقلاب بوده و انشاءالله به  جایی نخواهد رسید. خیلی ها 
معتقدند که اخباری از این دســت در خصوص نزدکی پایداری به جبهه اصلاحات دامی است برای برهم زدن ائتلاف لاریجانی و لیست امید. ائتلافی که 

زمینه ساز یکی از بزرگترین شکست های اصولگرایان شد.

عباس عراقچی:
مراقب باشیم در زمین 

آمریکا بازی نکنیم
سید عباس عراقچی، در جلسه شورای اداری استان 
البرز گفت: برجام ســند افتخاری اســت که بیش از 
دو سال مذاکره فشــرده با نظارت رهبری و شورای 
عالی امنیت ملی در قالب ســندی ۱۵۰ صفحه ای 
شامل مســائل فنی و هسته ای، حقوقی و تحریم ها 
با تأیید رهبری محقق شد. این مقام مسئول با اشاره 
به اینکه مشــاهده آثــار و ثمره مذاکــرات که   همان 
میوه ها و دستاوردهای برجام است، نیازمند گذشت 
زمان اســت، دراین باره نیــز تحلیل هایی را ارائه داد 
و گفت: بــرای اینکه نتایج عملی رفــع تحریم ها در 
زندگی اقتصادی و روزمره دیده شــود، برخی نکات 
وجود دارد، اول اینکه بازگشــت تحریم به وضعیت 
قبل زمان بر است، به عنوان نمونه با توافق ژنو تحریم 
نفت ســرجای خود ماند اما با اجرایی شــدن برجام، 
تحریم های نفت هم برداشــته شــد، برای اینکه ما 
بازار خود را با دیگــر در مجامع جهانی پیدا کنیم باید 
اندکی فرصت وجود داشته باشد تا بعد از گذشت ۱۰ 
سال به روال پیشین باز گردیم. معاون امور حقوقی و 
بین الملل وزارت امور خارجه افزود: هر چند موقعیت 
ما قبل از تحریم ها هم شرایط مطلوبی نبوده است، 
بنابرایــن تمامی این عوامل زمان می بــرد اما ما باید 
تلاش کنیم تا این زمان را کوتاه تر کنیم. برجام فقط 
موانع را برداشــته است و در ادامه راه، همت و برنامه 

ریزی و زمان می خواهد. 
عراقچــی دربــاره حضــور ســرمایه گذاران بعــد از 
برجــام نیز بیان کرد: بــرای اینکه از ثمــرات برجام 
اســتفاده ببریم باید فضای اطمینــان بخش برای 
تجار و ســران اقتصادی در دنیا بوجود بیاوریم، هر 
کشــوری که می خواهــد ســرمایه گذاری و تجارت 
کند به دنبال ســودبری اســت، اگر تردیــد کند که 
این فعالیــت اقتصادی ســودمند نیســت و در این 
 سرمایه گذاری دچار مشکلات متعدد می شود، مردد 

خواهد شد. 
وی تصریح کرد: باید تلاش کنیم فضای اطمینان 
بخش ایجاد شود و فعالان اقتصادی رغبت حضور 
برای سرمایه گذاری داشته باشند. در ایجاد این فضا 
خود ما بیش از همه مسئول هستیم، طرف مقابل به 
دنبال تخریب فضا هســتند، تعبیر مقام معظم رهبر 
در دیدار با کارگران در این زمینه مهم اســت که باید 
مورد توجه قرار گیرد. معاون وزیر امور خارجه درباره 
پروژه ایران هراســی علیه ایران و سیاست امریکا در 
این زمینه نیز بیان کرد: ما در مقابل سیاســت ایران 
هراسی باید سیاست ایران دوستی ایجاد کنیم و نباید 
به ایران هراســی دامن بزنیم، هــر آنکه در داخل به 
این قضیه دامن بزند و مانع حضور ســرمایه گذاران 
اقتصادی در کشور شود در زمین امریکا بازی کرده 

است.
عراقچی افزود: ما باید شرایط اقتصادی را به نحوی 
ایجاد و معرفی کنیم که ســرمایه گذاران و تجار وارد 
کشــور شــوند. باید شــرایطی فراهم کنیم تــا تاجر 
اطمینان پیدا کند، با قوانین شــفاف، اطلاع رسانی 
دقیق شــود و فضای اطمینان بخشــی که همه در 

ایران سرمایه گذاری کنند. 
وی با بیــان اینکــه اکنون همــه اذعــان دارند که 
جمهوری اسلامی کشــوری رو به رشد است گفت: 
جمهــوری اســلامی از جهــت پایه هــای دفاعی و 
گفتمانی قوی است، در این مدت پایه های اقتصادی 
کمی سســت بوده و برجام شرایطی را فراهم خواهد 
کرد که ما به لحاظ اقتصادی نیز قدرت مند شــویم و 
جموری اســلامی با رفع موانع اقتصــادی به بازیگر 

بزرگ منطقه تبدیل شود.

آغاز یارکشی برای مجلس دهم
چه کسی رئیس خواهد شد؟ 

در حالی که منتخبان مجلس دهم صبح امروز در محل ساختمان قدیم مجلس 
حضور یافتند تا در همایش »فرایند قانونگــذاری، الزامات و راهکارها« که علی 
لاریجانی ترتیب داده بود شــرکت کنند، عصر امروز یارکشی های هر یک از دو 
فراکسیون اصلی مجلس دهم یعنی فراکسیون فراگیر اصولگرایان و فراکسیون 
امید شروع شد. اصولگرایان در همان ساختمان قدیم مجلس ماندند و تشکیل 
جلســه دادند و اهالی امید جلسه شان را به مســجد سلمان فارسی نهاد ریاست 
جمهوری بردند.  و اما همایش »فرایند قانونگذاری، الزامات و راهکارها« فردا نیز 
ادامه دارد و در حالی که امروز میزبان وزیر امور خارجه و معاون اول رئیس جمهور 
بود فردا با حضور وزیر اطلاعات، دبیر شورای عالی امنیت و فرمانده نیروی قدس 
ادامه خواهد داشت. گفته شده است در این همایش ۲۷۲ نفر از منتخبین مجلس 

دهم شرکت داشته اند. 

فراکسیون اصولگرایان اکثریت مجلس شد؟
اتفاق جالب در فضای رسانه ای امروز کشور اما اکثریت شدن هر دو فراکسیون در 
رسانه های اصلاح طلب و اصولگرا بود. رسانه های اصلاح طلب تعداد نمایندگان 
منتخبی که در جلسه فراکسیون امید حضور داشته اند را ۱۵3 نفر و تعداد حاضران 
در فراکسیون اصولگرایان را ۱4۵ نفر اعلام کردند. اما رسانه های اصولگرا تعداد 
حاضران در فراکسیون فراگیر اصولگرایان را ۱۵4 نفر اعلام کردند. اعدادی که 

مجموع آن ها از تعداد کل نمایندگان مجلس که ۲۹۰ است بیشتر می شود .
رسانه های اصلاح طلب نوشتند که در جریان جلسه صبح همایش لاریجانی، 
برخی از نمایندگان اصولگرا و حامیان علی لاریجانی از میانه های این همایش، 
تلاش کردند با جمع کردن امضا از نمایندگان حاضر در همایش، جلســه نوبت 
عصر اصولگرایان را به شــرطی که جلســه بعدازظهر اصلاح طلبــان نیز به روز 
دیگری موکول شود، لغو کنند. با این حال، پس از آن که اصلاح طلبان حاضر در 
همایش از تحرکات اصولگرایان با خبر شــدند، با ورود به بازی اصولگرایان مانع 
از تحقق خواست آن ها شدند. به گفته این رسانه ها به نظر می رسد اصولگرایان 
قصد داشــتند با لغو جلسه نوبت عصر اصلاح طلبان به شرط ملغی شدن جلسه 
خودشان مانع از حضور اکثریت نمایندگان در نشســت امروز پاستور شوند. این 
رسانه ها همچنین غیرعلنی برگزار شدن ابتدای جلسه اصولگرایان را به همین 

علت خواندند.
درمقابل رسانه های اصولگرا سخنان علیرضا یوسفیان ملا نماینده آمل و منتخب 
مجلس دهم را مــلاک تحلیل های قــرار دادند. او بعــد از اتمام صحبت های 
لاریجانی در جلسه فراکسیون اصولگرایان پشت تریبون حاضر شد و گفت:  ۱۵4 
منتخب در این جلسه حضورداشتند که اعلام حضور خود را با امضا پای برگه ها 
مطرح کرده اند. وی افزود: ۲۷ منتخب دیگــر همچون آقای قوامی ، احمدی 
لاشکی و شهریاری نیز در تماسی با بنده اعلام کردند که تمایل به عضویت در این 
فراکسیون دارند. یوسفیان ملا تاکید کرد که هدف این جلسه فقط برای ریاست 
آقای لاریجانی بوده اســت و جلســه فردا با حضور تمامی منتخبــان و در ادامه 

جلسه هم اندیشی صبح برگزار می شود. گفتنی است علی مطهری که در جریان 
انتخابات در لیست امید قرار داشت، ابتدا در نشست فراکسیون امید شرکت کرد 
و پس از آن به نشست فراکسیون فراگیر اصولگرایان رفت. منتخب مردم تهران 
در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه علت حضورش در جلسات فراکسیون های امید 
و فراگیر، اظهار داشــت: من فراجناحی هستم و کاری به این دسته بندی های 
سیاسی ندارم، به همین دلیل در جلسات هر دو فراکسیون شرکت کردم البته به 
دقایق پایانی جلسه فراکســیون فراگیر مجلس دهم رسیدم. وی افزود: از آنجا 
که بنده در لیست امید بودم به همین دلیل اخلاق اقتضا می کرد در ابتدا به جلسه 
فراکسیون امید بروم. مطهری با تاکید بر اینکه هنوز مشخص نیست به عضویت 
کدامیک از فراکسیون های مجلس درآیم، تاکید کرد: آقایان لاریجانی و عارف 
هر دو برای ریاست مجلس خوب هستند البته بنده پیش بینی در این زمینه ندارم.
همچنین از دیگر نکات جالب درخصوص جلسات امروز، عدم حضور مینو خالقی 

در جلسه صبح همایش و در عین حال حضور او در جلسه فراکسیون امید بود. 

گام سوم را در 96 بر میداریم
اولین سخنران نشست فراکسیون امید محمدرضا عارف بود. منتخب اول مردم 
تهران در ســخنان خود از حضور مردم در انتخابات ۹4 و اردیبهشــت ۹۵ تشکر 
کرد و  آن را نتیجه حمایت های رهبر انقلاب در دعوت مردم به مشارکت با نشاط 
خواند. منتخب مردم تهران گفت: رای مردم نشان داد ملت در پی اعتدال و رهایی 
از قانون گریزی و اتلاف منابع هستند. تغییری که مردم به دنبال آن هستند تغییر 
در چارچوب قانون اساسی است. عارف منتخبان لیست امید را مدیون این اقبال 
بزرگوارانه مردم خواند و افزود: انتخابات ریاست جمهوی سال ۹۲ نشان داد ملت با 
انتخاب روحانی در پی تغییر ریل مملکت به سوی قانون مداری و دوری از تندروی 

در فضای بین المللی و داخلی هستند. 
منتخب اول مردم تهران با بیان اینکه شــیوه اصلاح طلبانه و میانه روانه شــیوه 
منتخب مردم بوده اســت گفت: بــا فهم این واقعیت جریــان اصلاحات در راه 
خواست مردم قدم برداشت و حماسه ای ماندگار هم در رقابت و هم در مشارکت 
خلق کرد. عارف اضافه کرد: باید از رهبر انقلاب تشکر کنیم که از همه شهروندان 
برای شرکت در انتخابات دعوت کردند. همچنین از وزارت کشور که با صیانت از 

آرای مردم در انتخابات تلاش کرد، تشکر می کنیم
او به تشکیل شورای عالی سیاست گذاری برای ایجاد ائتلاف امید و سازماندهی 
مشارکت فعالان سیاسی اشاره کرد و گفت: ما به درستی دریافتیم که مردم چه 
می خواهنــد و چگونه می توان به دولت کمک کــرد و اعتدال را معیار هر حرکت 

قرار داد. 
سخنران دیگر این نشست عبدالواحد موسوی لاری وزیر کشور دولت اصلاحات 
بود. عضو شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان در سخنان خود اظهار کرد: ما در 
انتخابات مجلس در سال ۹4 علاوه بر انسجام و همدلی برنامه محوری داشتیم و 
جریان تحول خواه یعنی اصلاح طلبان و حامیان دولت برای مجلس آینده برنامه 

ارائه کرده اند. در سال ۹6 نیز باید گامی بلندتر و محکمتر از سال ۹4 برداریم.
وی ادامه داد: تفاوتی که بین 84 تا ۹۲ وجود دارد این است که در 84 رمز ناکامی 
عدم انسجام و ناهماهنگی ها بود و در ۹۲ رمز پیروزی انسجام بود. موسوی لاری 
در ادامه تاکید کرد: گام اول موفقیت در سال ۹۲ بود و ۹4 باید به عنوان گام دوم 
تلقی شود تا جامعه برای گام های بعدی آماده شود. خوشبختانه با همه سختی 
های پشت سر گذاشته شده امروز با افتخار می گوییم که مسیر طی شده بر اساس 
همدلی و همراهی ها بود و شورای سیاستگذاری از دل آن تشکل ها به وجود آمد.
الیاس حضرتی نیز در سخنان خود در نشست هم اندیشی فراکسیون امید، عارف 
را نیروی ارزشــمندی خواند که برای منفعت ملی در انتخابات ۹۲ کنار رفت. وی 
با بیان اینکه ما در اینجا از آقای عــارف خواهش کردیم برای مدیریت مجلس پا 
پیش بگذارند، تاکید کرد: این به معنای نقض زحمات لاریجانی نیســت ایشان 
در ارتباط با برجام جان فشــانی و تلاش کردند ولی مجموعه آرای ملت و کارنامه 
دکتر عارف و رای اول ایشان در تهران این تکلیف را با ما می کند که در این مقطع 

از ایشان به عنوان مدیر کمک بگیریم.

نیازی به پدربزرگ های سیاسی بیرون مجلس نداریم
علی لاریجانی در بخشــی از سخنان خود در فراکســیون فراگیر اصولگرایان با 
تاکید بر اینکه منافع و موضوعات مربوط به امنیت کشور باید بر منافع شخصی 
و گروهی ارجحیت پیدا کند  گفت:  باید بر روی منافع و امنیت ملی تمرکز داشت 
چون این موارد دیگر جای چانه زنی ندارد. گروه هایی که توجه به این موضوعات 
ندارند کشور را دچار چالش کردند و این در اوایل انقلاب دیده می شد. گاهی این 
گروهها مرزهای منافع ملی را خوب تشــخیص نمی دادنــد و با این موضوعات 
بازی می کردنــد. وی افزود: در برابر منافع و امنیت ملی باید از مســائل و منافع 

خود گذشت.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه مقام معظم رهبری نیز در برهه 
ای فرمودند که مسأله من اصلاح طلبی و اصولگرایی نیست بلکه انقلابی بودن 
است و یک زمانی ایشان فرمودند که اصولگرای اصلاح طلب است تاکید کرد: 
بنابراین مهم انقلابی بودن و داشتن مســلک انقلابی است و مهم آن است که 
اساس روحیه انقلابی داشته باشید. از این رو تقسیم بندی ها در فضای سیاسی 

دردی از کشور دوا نمی کند و برای مجلس هم مفید نیست. 
لاریجانی افزود: برخی اصرار دارند که ســایه این گروه های سیاسی بیرون را در 
مجلس بیندازند؛ حال مگر چقدر از آن ها بهره بردیم که سایه آن ها را در مجلس 
بیندازند؟ ما به گروه های سیاســی بیرون نیاز نداریم. ما به روحیه واقعی مکتبی 

انقلابی نیازمندیم که ربطی به این گروه های سیاسی بیرونی ندارد.
وی خطاب بــه منتخبان گفت: شــما افراد نخبه هســتید. پس چــه نیازی به 
پدربزرگ های سیاسی بیرون داریم که به ما چیز یاد بدهند. شما افراد بالغ هستید 
و امروز در صحنه ایران مهم آن است که به این نتیجه برسیم که انقلاب حرکت 

ریشه ای و مبنایی است و روحیه انقلابی لازم است .

واکنش روزپیگیری روز

هیچ محدودیتی در برگزاری برنامه های نظامی نداریم
وزیر دفاع وپشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه برخی کشورها با انتخاب مسیر غلط، میهمانان ناخوانده ای را به منطقه دعوت کردند، گفت: برای برگزاری رزمایش ها در مناطق تحت نفوذ، هیچ محدودیتی نداریم. سردار سرتیپ 
پاسدار حسین دهقان با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر حق حاکمیت جمهوری اسلامی ایران بر آب های خلیج فارس و بخشی از دریای عمان افزود: جمهوری اسلامی ایران در هیچ زمینه  ای فراتر از حقوق بین 
الملل تعریف شده در  آب های ساحلی، منطقه ای و آزاد دنیا ادعایی ندارد. وی گفت: فرمایشات رهبر انقلاب تاکید بر همین حق است که به ما در زمینه دفاع از سرزمینمان در عرصه های هوا، فضا، زمین و دریا این اجازه را می 
دهد تا از خود دفاع کنیم و بر این اساس به هیچکس اجازه تعرض نخواهیم داد. سردار دهقان افزود: آنچه که امروز آمریکایی ها و به تبع آن عربستان و کشورهایی که با پول عربستان حکومت می کنند ادعا دارند، هیچ منفعتی 
برای آنان نخواهد داشت. وی تصریح کرد: امروز آمریکا و عربستان تلاش می کنند با ناامن سازی منطقه، زمینه حضور آمریکا و نیروهای فرامنطقه ای را فراهم کنند تا ناامنی که خود ایجاد کردند به پای جمهوری اسلامی ایران 
بگذارند. وزیر دفاع افزود: این درحالیست که جمهوری اسلامی ایران عامل ثبات، استقلال و امنیت پایدار منطقه است. سردار دهقان گفت: برخی کشورها با انتخاب مسیر غلط، میهمانان ناخوانده ای را به منطقه 
دعوت کردند. وی افزود: هیچ محدودیتی در برگزاری برنامه های نظامی نداریم و آنهایی که از هزاران کیلومتر آن طرف تر آمدند و مدعی برقراری امنیت در منطقه هستند باید بدانند حضور آنها عامل ناامنی است.

سیاسی


